
 
 
 
 
 

ПОРУКЕ СТИГЛЕ НА ЦИЉ 
Министар просвете учествовао у Глобалној недељи акције 

 
         Јуче, 21.04.2010.год., је у Београду одржана тематска седница Републичког 
одбора Синдиката радника у просвети Србије (СрпС). Седници је присуствовао 
министар просвете, проф. др Жарко Обрадовић са помоћником задуженим за 
сектор инспекцијских и надзорних послова и школске управе, мр Зораном 
Костићем. Уз чланове Републичког одбора, 
овог, за сада јединог репрезентативног 
синдиката у делатности, седници су 
присуствовали и чланови Статутарног и 
Надзорног одбора.  
         Скуп је организован у оквиру 
активности везаних за реализацију Глобалне 
недеље акције свих светских синдиката 
просветних радника 2010. године „Први 
циљ: Образовање за све“. Уводну реч дао је 
генерални секретар овог Синдиката, проф. 
Хаџи Здравко М. Ковач, који је и овом приликом министра, предсетавнике 
средстава информисања и чланове руководства Синдиката информисао о порукама 
ГНА 2010. и том приликом министру уручио захвалницу и дрес фудбалске 
репрезентације Србије на коме су биле: порука овогодишње акције „Први циљ: 
Образовање за све“ и порука Светског дана учитеља „Инвестирај у учитеље сад“. 
Том приликом проф. Ковач је министру уручио и књигу др Дубравке Стајић, чије је 
штампање помогао НСПРВ, „Могућности социјалног дијалога у време кризе“, а на 
тај начин су поруке нашег Синдиката и залагање да се питање обухвата деце и 
финансирање образовања, као и залагање за мирно решавање конфликата путем 
социјалног дијалога стигле и до првог човека у српском образовању, дакле, управо 
тамо где смо их и упућивали сво време, што је понекад сличило и на игру „глувих 
телефона“, а не на дијалог, и што је, на срећу, сада иза нас. На крају крајева, и сам 
министар је то констатовао, рекавши: „Направили смо позитивну климу за 
социјални дијалог, а сад се сукобимо на стручним питањима“, а потом је рекао да 
„очекује од СрпС да, као партнер, помогне Министарству у проналажењу решења за 
актуелне проблеме“. Своје излагање министар је започео цитатом Нелсона Менделе о 
томе да је „образовање најјаче средство којим се може променити свет“ и у свом 
излагању осврнуо се на актуелне проблеме и изнео начине на које Министарство 
има намеру да их решава. (саопштење Владе Републике Србије).  
         Након излагања министра, чланови руководства Синдиката су поставили 
читав низ конкретних питања на које је министар, а делом и његов помоћник 
одговарао у делу седнице Републичког одбора која је била отворена за јавност. На 
тај начин, и у доброј атмосфери, састанак се, уместо планираног једног школског 
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часа, продужио на више од два пуна сата, јер су готово сви синдикалци желели 
поставити питање, а министар је био упоран у намери да им и одговори. Међу 
питањима било је и синдикалних, али и оних која задиру у сферу струке и потребе 
да се министру изнесу конкретни случајеви „са терена“ и из појединих школа.  
         Овом приликом важно је да напоменемо да смо од помоћника министра 
сазнали да неће бити повећања норме за наставнике, у смислу увећања броја часова 
обавезне наставе и других обавезних облика образовно-васпитног рада и да ће 
Правилник који уређује ово питање бити готов ових дана и појаснити, по некима 
спорну, одредбу „Кровног“ закона о норми наставника. Што се тиче питања 
стручног усавршавања или, евентуално, губитка лиценце из разлога што наставник 
није стекао потребан фонд часова, а из разлога који нису настали његовом 
кривицом, већ кривицом директора или локалних самоуправа да обезбеде средства 
и донесу план и реализују обавезу стручног усавршавања, министар је рекао да у 
том случају запослени неће носити никакве консеквенце и да не морају да брину јер 
„министарство неће отпуштати људе који због туђе одговорности нису могли да 
стекну прописан фонд часова за стручно усавршавање и у законом прописаном 
року.  
         Сумирајући резултате Министарства у протеклих 17 месеци, министар је као 
позитивне резултате навео доношење четири „школска“ закона и исказао намеру 
Министарства да до краја мандата донесе још 8 нових закона, чиме би се створио 
законски оквир и у потпуности уредила област, као и доношење свих подзаконских 
аката. Друго што је посебно апострофирао је питање бољег материјалног положаја 
запослених и улагање у образовање, а као трећи стратешки циљ је навео доношење 
Стратегије образовања. Овом приликом је нагласио да ће се залагати да се део 
средстава из продаје „Телекома“ усмери у образовање и то првенствено у 
инвестиције и побољшање услова рада кроз тзв. пројектно финансирање и изразио 
оцену да „не само да су ови циљеви важни, већ су и оствариви“.  
         Што се тиче питања рационализације броја извршилаца, министар је најавио 
да ће се наставити са рационализацијом броја одељења, па самим тиме и 
извршилаца и да ће до законом утврђеног рока за прелазак на финансирање по 
ученику систем бити доведен на рационалнији ниво и без великих ломова и 
отпуштања запослених, али и навео да у Министарству нема средстава за социјални 
програм и да их, обзиром на околности, вероватно неће ни бити. Што се тиче 
ускостручних питања, министар је нагласио да ће и убудуће консултовати и 
уважавати струку, па била то друштва учитеља, струковних наставника или/и 
Национални просветни савети и Завод за унапређење образовања и васпитања. 
Наравно, при том је позвао и Синдикат да достави предлоге по свим питањима 
„како би заједно тражили најбоља решења за њих“. 
 
 
Београд, 22.04.2010.год.                                     проф. Хаџи Здравко М. Ковач 
                                                                                 генерални секретар СрпС 
 
 
 
У прилогу: Саопштење са сајта Владе Републике Србије 


